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Kon: Situacija je katastrofalna, ali sistem nije pukao 

Epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon očekuje već sledeće nedelje manji broj novoobolelih ali to 

neće ići ravnomerno u celoj zemlji jer se virus širio različito. Situacija je teška a zdravstveni sistem 

prenapregnut i treba računati da će ovo dugo trajati, rekao je Kon. 

Epidemiolog Predrag Kon očekuje već sledeće nedelje manje inficiranih u Beogradu jer već drugu nedelju 

nema povećanja broja novoobolelih. 

Ipak to neće mnogo promeniti tešku situaciju u celoj zemlji jer se virus u pojedinim delovima tek 

rasplamsava. 

Slično će biti i za predstojeće praznike. 

"Za praznike će situacija biti teška jer će pritisak na bolnice biti i dalje veliki. Mere će biti na snazi dok 

god to bude trebalo, lično mislim da bi one mogled da budu i oštrije", rekao je Kon za RTS. 

Kada je reč o našim građanima koji žive u inostranstvu Kon kaže da treba sve učiniti da se oni odvrate od 

dolaska u zemlju. 

"Ako dođe isti broj kao za Uskrs, mi nećemo to izdržati. Sistem nije pukao ali je već prenpregnut i 

situacija je izuzetno teška", rekao je Kon. 

Kada je reč o vrtićima i nižim razredima osnovne škole, Kon kaže da je situacija stabilna. 

"Bilo je vrlo malo prenosa virusa među decom, i iako imamo sada da i nastavnici obolevaju to nije bilo na 

radnom mestu", rekao je Kon. 



 
 

 

 

Tiodorović: Mere kasne, epidemija se raspiruje i van Beograda 

Epidemiolog i Član Kriznog štaba Branislav Tiodorović kaže za RTS da će nas kašnjenje mera mnogo 

koštati. Ističe da se epidemija raspiruje i van Beograda. 

Branislav Tiodorović navodi za RTS da će zbog gužvi koje su se dogodile po tržnim centrima na "crni 

petak" i sledeća nedelja biti teška. 

Ističe da posebno zabrinjava to što se sada epidemija raspiruje i van Beograda. 

"Do pre sedam, osam dana nismo imali da nam umiru ljudi i u bolnicama npr u Leskovcu, Vranju, sada to 

imamo i to je veoma teška situacija koja će doprineti tome da mi ukoliko se ove mere ne budu stvarno 

poštovale do kraja, morm da kažem, gvozdenom disciplinom nećemo moći da izađemo na pravu 

situaciju koja bi nam omogućila da bude smirena i kontrolisana", objašnjava Tiodorović. 

Kako kaže, mere su ranije trebale da budu uvedene i ocenjuje da će nas kašnjenje istih mnogo koštati. 

"Sigurno da ne možemo efekte mera očekivati onako kako smo mislili, mere su trebale ranije da budu 

uvedene. Moje mišljenje je da ekonomija ne bi bila tako ugrožena", navodi Tiodorović. 

Dodaje da će se procena efekta mera vršiti za desetak dana i da će se u skladu sa rezultatima 

preduzimati novi koraci. 

"Ukoliko stvarno budemo sprovodili mere i ukoliko se svi budemo, bez izuzetka ponašali kako treba, 

onda bi posle 15. decembra morali da procenjujemo efekte mera, i možemo da se nadamo da ih 



 
 

ublažimo, ali ipak ćemo morati da računamo na to da ćemo određene morati da produžimo", objašnjava 

Tiodorović. 

Ističe da smirivanje situacije možda možemo da očekujemo za Božić. 

"Sigurno je da ne možemo efekte da očekujemo kako smo očekivali. Ide nam veliki praznik Sveti Nikola, 

preporučujemo da bude proslavljena kao Sveti Aranđel, u porodičnom krugu. Imaćemo pred Novu 

godinu situaciju u kojoj će se mnogo ljudi kretati i kupovati poklone. Tako da smirivanje možda možemo 

očekivati negde za Božić", ocenio je Tiodorović. 

 

 

Počinje sa radom kovid bolnica u Batajnici, prijem prvih pacijenata popodne 

Prvi pacijenti ući će u novu kovid bolnicu u beogradskom naselju Batajnica danas posle 17 časova. 

Premijerka Ana Brnabić rekla je za RTS da će bolnica u Batajnici značajno rasteretiti zdrastveni sistem i 

spasiti živote građana. 

Prvi pacijenti biće sa srednjeteškom i teškom kliničkom slikom i biće upućivani iz četri trijažna centra u 

Beogradu. 



 
 

"Ovo je veliki dan i ostaće zapamćeno da smo za 4 meseca izgradili dve kovid bolnice. Dolazi u pravo 

vreme kada su nam neophodni novi kapaciteti, novi kreveti a rastertiće se značajno zdrastveni sistem i 

što je najvažnije spasićemo živote. Pacijenti iz Beograda biće preusmeravani u ovu kovid bolnicu. Velika 

zahvalnost svim lekarima, medicinskim sestrama i tehničarima koji će raditi ovde a to je oko 1.600 ljudi", 

rekla je premijerka Ana Brnabić. 

Predsednica Vlade kaže da ćemo iz ove krize izaći jači sa dve nove bolnice, velikim brojem novozapolenih 

mladih lekara i sestara. 

"Vanredno smo povećali i plate zdrastvenih radnika i verujem da kada pobedimo koronu da ćemo izaći 

jači i da ćemo nastaviti da jačamo zdrastveni sistem što je jedan od prioriteta vlade", rekla je Brnabićeva. 

Premijerka je rekla da se država trudi da što pre obezbedi i vakcine za građane. 

"Mi ćemo se truditi u najvećoj meri da dobijemo vakcine što pre. Potpisali smo predugovor sa Fajzerom i 

očekujem potpsivanje ugovira već u ponedeljak. Pregovaramo sa partnerima iz Kine, poslali smo pismo o 

namerama. Nadam se da će Srbija biti među prvim zemljama koje će dobiti vakcinu, već krajem 

decembra", istakla je premijerka Ana Brnabić za RTS.  

Bolnica u Batajnici raspolaže sa 930 bolničkih postelja, od čega je 250 na odeljenju intenzivne nege, sa 

respiratorima, kiseonikom i najmodernijom opremom. 

Bolnica ima devet velikih odeljenja sa po 30-40 kreveta. 

Radiće iskusni specijalisti iz Kliničkog centra Srbije, najbolje medicinske sestre, tehničari, fizioterapeuti, 

laboranti, kao i mladi lekari koji su primljeni na konkursu, a ustanova će imati i sve potrebne aparate i 

najsavremenija sredstva. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Ruska vakcina "sputnjik" za laboratorijsku kontrolu stigla u Srbiju 

Prve doze ruske vakcine "sputnjik" za laboratorijsku kontrolu stigle su u Srbiju, potvrdio je za RTS 

predsednik Srbije Aleksandar Vučić. 

Rusija je danas na laboratorijsku proveru u Agenciju za lekove i medicinska sredstva Srbije (ALIMS) 

dostavila 20 doza svoje vakcine "sputnjik". 

Vakcina  

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić rekao je za RTS da će prvih 20 doza vakcine "sputnjik" biti ispitano na 

Torlaku. 

"BIA ih je prosledila tamo i naši stručnjaci imaju vremena da narednih dana i nedelja to ispitaju i kažu da 

li možemo to da prihvatimo ili ne", rekao je Vučić. 

Kaže da će biti ispitana uporedo sa "Fajzerovom" vakcinom, za koju je takođe tražena registracija. 

"Očekujemo pre kraja godine da dobijemo prve količine 'Fajzerove' vakcine, to će biti mali deo, ali 

značjano veći deo u januaru i februaru ćemo dobiti. Očekujemo da do kraja februara i početka marta 

dobijemo 350.000 'Fajzerovih'", naveo je Vučić. 

Predsednik je poručio da će vakcina za sve ljude biti besplatna. 



 
 

"Ne možete da naterate nekog ko neće da primi vakcinu, ali smatram da su neodgovorni svi koji pozivaju 

da se ne primi", istakao je Vučić. 

Početkom nedelje, predsednica Vlade Ana Brnabić razgovarala je na video-konferenciji sa ministrom 

industrije i trgovine Ruske Federacije Denisom Manturovom, koji je upoznao premijerku s tim dokle se 

stiglo sa proizvodnjom ruske vakcine protiv koronavirusa "sputnjik". 

 

 

U KC Niš u stalni radni odnos primljeno 205 zdravstvenih radnika 

Posao za stalno u Kliničkom centru Niš dobilo je 205 zdravstvenih radnika, i to 116 lekara iz različitih 

oblasti medicine, tri farmaceuta i 86 medicinskih tehničara. 

Ugovore o stalnom zaposlenju uručio im je v.d. direktora te ustanove Zoran Perišić i tom prilikom je 

rekao da se radi o mladim ljudima, koji su na početku epidemije koronavirusa "prvi izašli da brane svoje 

sugrađane, roditelje i prijatelje". 

Perišić je kazao da će, kada se završi ova borba protiv korone, svi novoprimljeni zdravstveni radnici biti 

raspoređeni na klinike i institute Kliničkog centra i dobiće neka nova zaduženja. 

"Pokušaćemo da sve koji su uključeni u ovu bobru protiv Kovida zaposlimo na neodređeno vreme. 

Prilikom zapošljavanja za stalno onih koji rade na određeno vreme, prioritet će biti dužina rada na 

određeno vreme", izjavio je Perišić. 

Prema njegovim rečima, od početka epidemije posao u Kliničkom centru dobilo je ukupno više od 450 

medicinskih radnika. 



 
 

"Uporedo sa ovim prijemom imali smo prijem najboljih diplomiranih studenata, bilo je i prijema po 

odlukama Ministarstva zdravlja, pre svega medicinskih tehničara. Primljeni su higijeničari i zaposleni koji 

se brinu o infektivnom otpadu", izjavio je Perišić. 

On je rekao da se za rad u kovid bolnici u Kruševcu, preko oglasa koji je raspisao Klinički centar Niš, do 

sada prijavilo 140 lekara, 220 medicinskih sestara i pet farmaceuta. 

Perišić je dodao da očekuje da broj prijavljenih bude veći od onog broja koji se traži i da će sve pripreme 

za otvaranje bolnice u Kruševcu biti završene do 20. decembra. 

 

 

Dimitrijević: U bolnici u Leskovcu 78 zdravstvenih radnika kovid pozitivno 

Direktor Opšte bolnice u Leskovcu Nebojša Dimitrijević izjavio je u emisiji N1 Studio Live da je u ovoj 

ustanovi 78 zdravstvenih radnika kovid pozitivno, a da je 135, koji su sa njima bili u kontaktu, u izolaciji. 

"Uspeli smo da otklonimo dodatnu opasnost od zaražavanja ostalih zaposlenih, kao i pacijenata", istakao 

je on. 

"Imamo ukupno 1366 radnika, i za sada niko ne trpi ovde. Želeo bih da se zahvalim volonterima koji su 

se prijavili, od lekara, preko sestara do nemedicinskih radnika. Oni se non stop prijavljuju i ja sam im 

posebno zahvalan.Neke smo i primili na određeno vreme, kao zamene za neke profesije koje moraju da 

rade, kao što je razvoz kiseonika", kazao je on. 

Kapaciteti ove bolnice nisu popunjeni, a uskoro se otvara i još jedno odeljenje za kovid pacijente.  



 
 

"Ima još uvek slobodnih kreveta, ali smo prešli 80 odsto popunjenosti. Otvorićeno još jednu Službu, to je 

Služba neurologije, koja je u glavnoj zgradi bolnice i koja je vezana sa ulazom u kovid ambulantu. Tu 

ćemo imati još 40 kreveta. Tačno je da imamo više preminulih osoba. Mi smo ovde postali Respiratorni 

centar, po nalogu Ministarstva, tako da pacijenti koji su na respiratorima iz Jablaničkog i Pčinjskog 

okruga dolaze ovde kod nas", navodi Dimitrijević. 

Zbog toga, prema njegovim rečima, imaju vrlo teške pacijente, i vrlo često dolazi do smrtnih slučajeva. 

"Od juče do danas imamo dva smrtna slučaja, jedan je iz Bujanovca, drugi je iz Leskovca. Radilo se o vrlo 

teškim upalama pluća, pacijenti su bili na respiratorima, i nažalost, noćas su preminuli", kaže 

Dimitrijević. 

Upozorava da se uprkos koroni, broj teških bolesnika i od drugih bolesti se ne smanjuje, i dodaje da je 

broj bolesnika sa srčanim udarima možda i veći. 

"Trenutno radimo hitne slučajeve. Veliki broj zdravstvenih radnika je prebačen u kovid sistem, i zbog 

samih pacijenata se odlaže sve ono što može da se odloži. Sve ono što je hitno, i što ugrožava život 

pacijenata, se radi i dalje", precizira on. 

Prema njegovim rečima, ova bolnica ima i kovid porodilište, i juče se porodila žena koja je bila kovid 

pozitivna i dodaje da je sve proteklo po planu. 

"I beba i majka su dobro, a beba je rođena kao kovid negativna. Porodilja je iz Leskovca", otkriva 

Dimitrijević. 

Što se tiče pacijenata kojima je neophodna kiseonička potpora, Dimitrijević napominje da je trenutno na 

kiseoniku 120 pacijenata, i da svi oni imaju upalu pluća. 

"Svi pacijenti koji se nalaze ovde su najčešće sa teškom kliničkom slikom, sa obostranom upalom pluća, i 

potrebne su im velike doze kiseonika. Prava je sreća da smo u "zatišju" povećali broj kiseoničkih mesta, 

tako da imamo sve ono što je potrebno", kazao je Dimitrijević. 

On poručuje da nijedan pacijent neće ostati neprimljen u bolnicu, ukoliko postoji potreba za tim 

Dimitrijević navodi i da mnogi građani nisu poštovali preporuke da ne slave slave, kao i da je "epilog" 

toga veliki broj pacijenata u bolnici. 

On je pohvalio saradnju sa Ministarstvom zdravlja i istakao da su sve što su zahtevali dobili u 

minimalnom roku, a kao primer navodi da je Respiratorni centar otvoren za "samo dva dana". 

 

 



 
 

 

 

KOLIKO TRAJE IMUNITET NAKON ZARAŽAVANjA? Veliko istraživanje srpskih naučnika, donose odlične 

vesti 

KAKO odmiče pandemija korona virusa tako se sve više govori o antitelima, njihovom trajanju, ali i o 

različitim vrstama testova za određivanje njihovog prisustva. 

U laboratorijama Instituta za primenu nuklearne energije (INEP) urađene su analize više od 15.000 

osoba, ali nisu svi bili pozitivni na korona virus. 

Njihova najnovija istraživanja pokazuju da će pacijenti koji su bili pozitivni na korona virus najverovatnije 

godinu dana biti imuni na tu bolest. 

- Antitela će trajati godinu do godinu i po dana, to je neka vrsta pretpostavke. Ono što znamo je to da 

sedam meseci, koliko najduže pratimo pacijente, ta antitela opstaju u organizmu, da kod pacijenata koji 

su razvili visok nivo antitela ne dolazi do nekog naglog pada vrednosti, padnu za nekih 5 do 10 odsto i 

zbog svega toga se pretpostavlja da će ona trajati minimum godinu dana – rekal je Marija Gnjatović, 

naučna saradnica INEP-a. 

Ona je govorila i o antitelima kod asimptomatskim pacijentima. 

- Postoje pacijenti kod kojih antitela nestanu, odnosno nestanu merljive količine antitela radi se o 

pacijentima koji su asimptomatski ili koji su sa nekom blagom kliničkom slikom preležali i u startu razvili 

niske vrednosti atitela koje su vremenom opale, te na taj način ne mogu da se mere, ali svakako su ti 

pacijenti na neki način zaštićeni – objasnila je ona. 

Kako je istakla, antitela su jedan od parametara imunološkog sistema koji učestvuju u odbrani. 



 
 

- Tu su i druge imunološke ćelije koje pamte kontakt sa patogenom, u ovom slučaju sa virusom SARS-

CoV-2 tako da neka vrsta zaštite postoji i ako dođe do ponovnog izlaganja virusu naš organizam će brže i 

efikasnije reagovati i savladati to – kazala je Gnjatović. 

Pre nekoliko dana je na sednici Kriznog štaba usvojena primena brzog antigenskog testa. Prema rečima 

Gnjatovićeve, to je test koji detektuje proteine virusa, koji je u stvari dopuna PCR testu. 

- On ne može biti bolji od PCR testa, ali može se koristiti za masovno testiranje mnogo većeg broja 

uzoraka. Sa druge strane kada prođe period u kome se virus nalazi u gornjim disajnim putevima, kada 

PCR ili brzi antigenski test može da potvrdi prisustvo virusa, dolazimo na primenu seroloških testova, to 

je od dve nedelje, pa nadalje od pojave prvih simptoma. Zlatni standard u primeni seroloških testova je 

elisa test, koji je institut INEP napravio. Radimo testove na lični zahetev - dodaje Gnjatovićeva. 

Kako je rekla, dosta ljudi poseduje klasu IgG antitela, a da nikada nisu osetili jasne simtpome, te smatra 

da kada asimtomatski slučajevi osete neku vrstu umora ili glavobolje to ne prepišu korona virusu. 

- ImG klasa antitela se detektuje u akutnoj fazi infekcije, a testiranje može da bude dopuna PCR metodi. 

IgM klasa se javlja jako brzo pošto je pacijent inficiran, ako pronađemo u krvi samo tu klasu znači da su 

akutno inficirani i da možete virus da širite dalje – kaže Gnjatović. 

Dodaje da asimptomatski slučajevi predstavljaju najveći problem u širenju zaraze, jer ako su simtpomi 

jasni biće izolovani. 

Kada je reč o IgG klasi antitela, ona daju zaštitu imunitetu na virus i ona su trajna, a detektuju se do 10 

dana po pojavi virusa i ostaju detekvitna, ali još uvek nije potnato koliko dugo. 

- Preporučujem da se rade serološki testovi, da se ne prave gužve za PCR testiranje. Uraditi serološki test 

IgM klase antitela i na osnovu pojave antitela može se pratit faza infekcije preporuka je svakako 

masovno testiranje, ali ne PCR, nego seroloških testova - ističe ona. 

Dodala je i da PCR test u prvim danima može biti lažno negativna, kao što može i nakon dve nedelje jer 

virus nije u gornjim disajnim putevima. 

Gnjatović je rakla i da INEP radi na razvoju testa koji bi detektovao prisustvo virusa iz pljuvačke. 

- To bi omogućilo lakše testiranje dece u školama i vrtićima koji ne daju krv, ali to je sve još uvek u 

postupku razvoja - najavila je ona. 

Kada je reč o slučajevima ponovnog zaražavanja korona virusom Gnjatović smatra da ti slučajevi nisu 

dobro definisani. 

- Meni to liči na nezalečene prve infekcije ili drugi kovid. Nešto poput hroničnog kovida. Ostaje dugo u 

organizmu, na osnovu merenja IgM antitela. IgM kod drugih nestane nakon par nedelja, ovde se zadrže i 

mesecima nakon toga. Pacijenti osete simptome i maju prolongiranu kliničku sliku, bude bolje, pa 

ponovo imaju osećaj umora, glavobolje ili stomačni problem - zaključila je ona. 


